
Protokół Nr XXXII/09 

z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
odbytej dnia 20 listopada 2009 r. 

w sali konferencyjnej urzędu gminy nr 201 

Przewodniczący Rady Jerzy Wojciechowski o godz. 1000  otworzył obrady XXXII sesji Rady
Gminy Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,Ŝe zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło 14 radnych ,
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowiło quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji i uchwał .
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Gminy Jerzy
Makowski , Skarbnik Gminy Wiesława Łoch oraz Sekretarz Gminy Danuta śygadło .
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej oraz w obradach uczestniczył radca
prawny Roman Janił .
Radni nieobecni :
1.Domańska Ewa – nieobecność usprawiedliwiona 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu .
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu . 
Przewodniczący Rady  poinformował, Ŝe jest prośba Wójta Gminy o zmianę porządku obrad sesji
poprzez zamianę projektów uchwał .
Radny Edward Lutyński zapytał się jak to się stało ,Ŝe w otrzymanych materiałach był projekt
uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego , a od
poniedziałku projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt
Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego .
Wójt Gminy wyjaśnił ,Ŝe na wszystkich posiedzeniach komisji poprzedzających sesję informował
dlaczego jest zamiana i tutaj wójt powtórzył ,Ŝe wkradł się po prostu  błąd przy przekazaniu
projektu uchwały .
Wobec powyŜszego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek formalny,a mianowicie:
Stawiam wniosek formalny na prośbę Wójta Gminy o zmianę porządku obrad XXXII sesji Rady
Gminy poprzez dokonanie zamiany projektów uchwał w pkt 3 porządku obrad i pkt 3 otrzymuje
brzmienie : 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta do
celów wymiaru podatku rolnego .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za” , 1
głosie „ przeciw” i 0  głosów „wstrzymujących się „ -  przyjęła wniosek . 
Protokół Nr XXXI/09 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 23 października 2009
r. został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania .
Porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy według , którego obradowała rada przedstawiał się w
brzmieniu jak niŜej : 

1. Sprawy regulaminowe:
- otwarcie obrad XXXII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXXI/09   z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w
  dniu  23 października   2009 r.  
2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu 1
dt Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego    
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4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej
   o charakterze   socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stargard 
   Szczeciński 
5.Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Stara Dąbrowa w realizacji 
   zadań w zakresie    wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach , 
   działających na terenie Gminy Stara   Dąbrowa
6.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektów dofinansowanych przez  
   Europejski Fundusz   Społeczny   
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy na 2009 r. , zmiany limitów 
   wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne oraz zmiany wydatków na 
   programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budŜetu Unii 
   Europejskiej , niepodlegających zwrotowi środków z pomocy    udzielanej przez 
   państwa członkowskie ( EFTA) oraz innych środków pochodzących ze źródeł   
   zagranicznych niepodlegających zwrotowi . 
8.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad dofinansowania usuwania i   
   unieszkodliwiania odpadów      zawierających azbest z terenu gminy Stargard  
   Szczeciński

    9.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą –
       Miasto Stargard    Szczeciński w sprawie powierzenia zadania w zakresie 
       publicznego transportu zbiorowego na terenie    Gminy Stargard Szczeciński
   10.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy o współpracy w 
        sprawie udziału w   przedsięwzięciu pod nazwą „ Ochrona wód jeziora Miedwie 
        poprzez budowę kanalizacji i  przebudowę oczyszczalni ścieków na obszarze 
        aglomeracji  Stargard Szczeciński    
   11.Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych wg programu na rok 2009 

    Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 
   12.Analiza zapotrzebowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do projektu    
         budŜetu na rok 2010

    Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty       
   13.Analiza realizacji budŜetu za 9 m-cy 2009 r. 

    Opinia Komisji Rewizyjnej 
   14.Kontrola działalności Wójta Gminy Stargard Szczeciński za rok 2008 w kontekście  
        zapisów ustawy z 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu  
        przestrzennym (Dz. U. Nr 80, poz. 717 ze zm.)                     
       Informacja z przeprowadzonej kontroli
   15.Opracowanie planów pracy komisji na rok 2010 
        Materiały przedstawiają Przewodniczący poszczególnych komisji 
   16.Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard Szczeciński w roku 
        szkolnym  2008-2009 
        Informację przedstawi Zastępca Wójta Jerzy Makowski  
   17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
   18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie  
        międzysesyjnym
   19.Odpowiedzi na interpelacje radnych
   20.Wolne wnioski i zapytania
   21.Sprawy róŜne
   22.Ustalenie terminu następnej sesji
   23.Zamknięcie obrad  sesji
Ad.1
Jak wyŜej .
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Ad.2
Interpelacje nie zostały zgłoszone .
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XXXII/254/09 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie
obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr XXXII/254/09 w sprawie uchylenia
uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami
„za” ,  „przeciw” - 0 i jednym   głosie „ wstrzymującym się „ - podjęła uchwałę Nr
XXXII/254/09 , która stanowi załącznik nr 3 do protokołu .
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXXII/255/09 w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie
Gminy Stargard Szczeciński 
Przewodniczący rady poinformował ,Ŝe odnośnie w/w projektu uchwały  komisja
rewizyjna zgłosiła  wniosek  w brzmieniu :
Komisja Rewizyjna wnioskuje o wykreślenie z  § 28 w/w projektu uchwały
następujących słów :
„ z mocą obowiązującą od dnia 1 listopada 2009 r.”
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami
„za” , ”przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła w/w wniosek .
Następnie przewodniczący odczytał projekt uchwały Nr XXXII/255/09 , uwzględniając
przyjęty wniosek .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami
„za” , „ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXII/255/09 ,
która stanowi załącznik nr 4 do protokołu .
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXXII/256/09 w sprawie współdziałania z Gminą Stara
Dąbrowa  w realizacji zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w
niepublicznych przedszkolach , działających na terenie Gminy Stara Dąbrowa .
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami
„za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „0 – podjęła uchwałę Nr XXXII/256/09 ,
która stanowi załącznik nr 5 do protokołu .  
Ad.6.
Podjęcie uchwały Nr XXXII/257/09 w sprawie zatwierdzenia projektów
dofinansowania przez Europejski Fundusz Społeczny    
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami
„za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr  XXXII/256/09 ,
która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
Ad.7
Podjęcie uchwały Nr XXXII/258/09 w sprawie zmian budŜetu gminy na 2009 r. ,
zmiany limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne oraz zmiany
wydatków na programy i projekty realizowane ze   środków pochodzących z
budŜetu Unii Europejskiej, niepodlegających zwrotowi środków z pomocy
udzielanej przez państwa członkowskie ( EFTA) oraz innych środków
pochodzących ze źródeł 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami
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 „za” , „ przeciw” 0 i 1  głosie „ wstrzymującym się „ 0 – podjęła uchwałę Nr
XXXII/258/09 , która stanowi załącznik nr 7 do protokołu .  
Ad.8
Podjęcie uchwały Nr XXXII/259/09 w sprawie określenia zasad dofinansowania
usuwania i unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest z terenu gminy
Stargard Szczeciński  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami
„za , „ przeciw” 0 i  głosy „ wstrzymującym się „ 0 - podjęła uchwałę Nr
XXXII/259/09 , która stanowi załącznik nr 8 do protokołu . 
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XXXII/260/09 w sprawie wyraŜenia zgody do zawarcia
porozumienia  z Gminą – Miasto Stargard Szczeciński w sprawie powierzenia
zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Stargard
Szczeciński
 Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami
„za” , 1 głosie „ przeciw” i 0 głosów „ wstrzymujących się „- podjęła uchwałę Nr
XXXII/260/09 , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu .
Ad.10
Podjęcie uchwały Nr XXXII/261/09 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy
o współpracy w sprawie udziału w przedsięwzięciu  pod nazwą „ Ochrona wód
jeziora Miedwie poprzez budowę kanalizacji i przebudowę oczyszczalni ścieków na
obszarze aglomeracji Stargard Szczeciński „ 
Wójt Gminy – poinformował , Ŝe radni otrzymali nowy zakres rzeczowo -kosztorysowy
inwestycji dotyczący miejscowości Grzędzice , bo  zmianie uległy mb sieci
kanalizacyjnej i zmieniła się wartość kosztów jak na  otrzymanej tabeli . Pozostała część
projektu umowy będzie zmiany ( stanowi załącznik nr 10 do protokołu ) .
Radni uwag nie wnieśli do przedstawionej zmiany tym samym  przyjmując ją.
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami
„za” , „przeciw” 0 i 1 głosie w” wstrzymującym się „ - podjęła uchwałę Nr
XXXII/261/09  , która stanowi załącznik nr 11 do protokołu . 
Ad.11
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu Daniel Wilk
omówił informację dotyczącą realizacji w 2009 roku zadań  inwestycyjnych i
remontowych , a następnie przedstawił stanowisko komisji w brzmieniu jak niŜej :
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu przyjęła informację i pozytywnie
oceniła realizację w roku 2009 zadań inwestycyjnych i remontowych .
Radni uwag i pytań do w/w tematu nie zgłosili . 
Ad.12
Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty ElŜbieta Kucaj omówiła
informację dotyczącą zapotrzebowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do
projektu budŜetu na rok 2010 , a następnie przedstawiła stanowisko komisji , a
mianowicie : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przeanalizowała informacje dotyczącą
zapotrzebowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  na rok 2010 i ją przyjęła .
Radni uwag i pytań do w/w tematu nie zgłosili . 
Ad.13
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bronisław Jurec odczytał opinię komisji do
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 następującego tematu tj.: Analiza realizacji budŜetu gminy za 9 m-cy 2009 roku w
brzmieniu jak niŜej : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2009 r. dokonała analizy
realizacji budŜetu za 9 m-cy 2009 r. i pozytywnie zaopiniowała jego wykonanie . 
Radni uwag i pytań do w/w tematu nie zgłosili .
Ad.14
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bronisław Jurec odnośnie realizacji tego punktu
poinformował , Ŝe komisja rewizyjna w dniu 18.11.2009 r. dokonała kontroli w zakresie
terminowości wydawania decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu ,
obejmując kontrolą rok 2008 . Komisja wybrała losowo pewną ilość teczek do kontroli
wg znaku sprawy i dokonując analizy terminu całego postępowania administracyjnego tj.
od daty złoŜenia wniosku o wydanie decyzji o warunkach zabudowy do daty wydania
decyzji końcowej – komisja stwierdziła ,Ŝe rozpiętość terminów w załatwianiu spraw
wynosi od 64 do 161 dni i przyjęła wniosek w brzmieniu : 
Komisja Rewizyjna nie wnosi zastrzeŜeń co do terminowości załatwiania wniosków o
wydanie decyzji o warunkach zabudowy . 
Radni uwag i pytań do w/w zagadnienia nie zgłosili . 
Ad.15
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i  BudŜetu Daniel Wilk
przedstawił plan pracy komisji na rok 2010 .
Przewodnicząca Komisji Socjalno -Porządkowej i Oświaty ElŜbieta Kucaj przedstawiła
plan pracy komisji na rok 2010 . 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bronisław Jurec przedstawił plan pracy komisji na
rok 2010 .
Radny Edward Lutyński zapytał się czy plan pracy na rok 2011 nie  powinna
opracowywać juŜ nowa  rada .
Przewodniczący rady odpowiedział ,Ŝe obecna  rada uchwali plan pracy. 
Radni więcej  uwag i pytań do w/w planów nie wnieśli i tym samym przyjęli je .
Palny pracy poszczególnych komisji  stanowią załączniki od nr12 do nr 14 do
niniejszego protokołu . 
Ad.16  
Zastępca Wójta poinformował ,Ŝe zgodnie z art. 5 a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 
1991 r. o systemie oświaty wynika obowiązek sporządzenia i przedstawienia  radzie
informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard Szczeciński w roku
szkolnym 2008-2009 . 
Radny Edward Lutyński – w związku z dokumentem o nazwie Raport o stanie realizacji
zadań oświatowych Gminy Stargard Szczeciński w roku szkolnym 2008-2009 zadał
następujące pytania: 
 - pytanie pierwsze dotyczące obowiązku złoŜenia takiego raportu  zostało wyjaśnione  na samym
początku przez zastępcę wójta ,gdzie  przedłoŜenie tego dokumentu radzie wynikało z obowiązku
ustawowego , 
- drugie pytanie jakie odczytał  radny brzmiało  : Jakie zamierza Pan Wójt podjąć działania 
   dotyczące:
    -obniŜenia absurdalnie wysokiego kosztu utrzymania jednego ucznia w Szkole Podstawowej w  
    Koszewie ( 16.500 zł),  
    - zmienić tak proces dydaktyczny aby tok nauczania nie był prowadzony w oddziałach łączonych
    - obniŜenia średniego kosztu utrzymania jednego ucznia w szkołach na terenie całej gminy ,    
    który obecnie wynosi ok. 9.100 zł przy otrzymywanej subwencji 5.500 zł 
Zastępca Wójta Pan Jerzy Makowski m.in. odpowiedział ,Ŝe informacja przedstawia dane dotyczące
funkcjonowania oświaty na terenie naszej gminy i przedstawia dane ekonomiczne takie jakie są w
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 szkołach . Wójt zaznaczył ,Ŝe rada wspólnie będzie musiała się zastanowić nad wynikiem
ekonomicznym szkoły  w Koszewie i zdecydować co z ta szkołą dalej.
Radny Edward Lutyński zapytał się czy  są  prowadzone działania w kierunku  likwidacji tej szkoły
i stwierdził ,Ŝe w dzisiejszych czasach nie powinno być nauki w łączonych klasach. 
Zastępca wójta powtórzył  ,Ŝe decyzja w tej sprawie zostanie podjęta wspólnie .
Radna ElŜbieta Kucaj – odnosząc się do tej sprawy powiedziała m.in. ,Ŝe ta szkoła jest trochę
połoŜona na uboczu , brak dzieci z innych wiosek , dzieci ze Skalina tradycyjnie uczęszczają do
szkoły w Kunowie .
Przewodniczący rady przypomniał ,Ŝe liczono na likwidację szkoły w Kunowie , ale tak się nie
stało, dzieci ze Skalina chodzą do Kunowa , a subwencja jest przekazywana za dzieckiem .
Zastępca Wójta odnosząc się do kosztów utrzymania jednego ucznia powiedział m.in. ,Ŝe im
liczniejsze są oddziały w szkołach to inaczej rozkładają się koszty , 70-80 % są to koszty związane
z utrzymaniem nauczycieli , wzrost kosztów to zwolnienia lekarskie,  urlopy dla poratowania
zdrowia , zwolnienia lekarskie , koszty stałe to m.in. energia i tutaj wójt zaznaczył ,iŜ dąŜymy do
zminimalizowania kosztów , np. zmniejszenie kosztów związanych z dowozem uczniów do szkół .
Wójt równieŜ stwierdził ,Ŝe przyznana subwencja nie pokrywa kosztów.
Radny Edward Lutyński odczytał kolejne zapytanie , a mianowicie : 
Z raportu wynika ,Ŝe średnia ilość uczniów w oddziale wynosi 14 . O ile we wszystkich szkołach
poza Pęzinem nie moŜna tej średniej podwyŜszyć ze względu na pojedyncze oddziały o tyle w
Pęzinie , gdzie są oddziały równoległe  a więc moŜna było osiągnąć liczebność oddziałów zbliŜoną
do ilości subwencyjnej , czyli 26 , to w tej szkole średnia ta wynosi 18 .  Czym to zostało
podyktowane ?Jakie niesie to za sobą skutki w liczbie zatrudnionych osób i dodatkowych etatów ?
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe uśrednienie oddziałów klasowych do 18  uczniów jest niemoŜliwe
ze względu na realizację programów nauczania na poszczególnych etapach edukacyjnych.
Połączenie oddziałów spowoduje nadmierną liczebność uczniów w klasach tj. 2 oddziały i 18
uczniów będzie wówczas  36 uczniów . 
Kolejne zapytanie radnego Edwarda Lutyńskiego dotyczyło : czym spowodowany jest wzrost
zatrudnienia w administracji , skoro od 2000  roku liczba uczniów systematycznie ubywa ? 
Zastępca Wójta  odnosząc się do tego zapytania m.in. powiedział ,Ŝe zadań w oświacie przybywa i
wymienił m.in. stypendia szkolne , doŜywianie .
Następne zapytanie odczytane przez radnego  dotyczyło :
Jaka jest dzienna częstotliwość kursowania szkolnych autobusów w rozbiciu na poszczególne
szkoły ?
Zastępca wójta wyjaśniła ,Ŝe odnośnie tego pytania udzieli odpowiedzi na piśmie .
Radna Kornet Renata – odnosząc się do poruszanych spraw min. powiedziała o awansach
nauczycieli , o dodatkowej tygodniowej godzinie przeznaczonej na zajęcia , o wzroście kosztów
jeŜeli dodatkowe zajęcia wymagają kursu autobusowego  , wspomniała  o drugim komplecie
podręczników , który ma być przechowywany  w szkole i jak twierdzi radna koszty będą rosnąć.
Radny Adam Kochaniec – odnosząc się do poruszanych spraw powiedział ,Ŝe nie da się
wszystkiego  przeliczyć na pieniądze , zasugerował Ŝe równieŜ moŜna mówić o przeniesienie dzieci
do szkoły w Grzędziacah z np. Małkocina czy Sowna .
Zabierając głos Radca Prawny poinformował jakie czekają dodatkowe koszty związane z
prowadzeniem oświaty, iŜ  są to dodatki uzupełniające .
Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję  zaznaczył ,Ŝe wszyscy radni znają sytuację w
oświacie i Ŝe wiemy co naleŜy robić , dyskutując nad obniŜeniem kosztów   nie moŜna zabronić
podnoszenia kwalifikacji nauczycieli i  obecnie mamy duŜe wątpliwości co do likwidacji
jakiejkolwiek szkoły .
Wójt Gminy – odnosząc się do dyskusji powiedział m.in. , Ŝe naleŜałoby prowadzić taką politykę i
działania , aby dzieci z naszej gminy chodziły do  szkół naszych.
Radny Edward Lutyński -  zapytał się dlaczego dzieci ze Skalina chodzą do szkoły w Kunowie .
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Wójt Gminy – wyjaśnił ,Ŝe w tej sprawie były podejmowane róŜne działania ze strony gminy , ale
odległość i tradycja tutaj raczej zadecydowała .
Radny Roman Klim – odnosząc się do tej dyskusji m.in. . powiedział ,Ŝe liczba dzieci chodzących
do szkół na terenie gminy będzie spadać , bo na przykładzie jego miejscowości to rodzice decydują
do których szkół dzieci będą chodzić .
Radny Edward Lutyński złoŜył pismo dotyczące wyŜej omawianych  zapytań  skierowane do Wójta
Gminy  na ręce przewodniczącego rady   i poprosił o udzielenie pisemnej odpowiedzi .
Raport o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard Szczeciński w roku szkolnym 2008-
2009 stanowi załącznik nr 15 do protokołu . 
Ad.17
Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz przedstawił radzie informację nt. Działalności w okresie
międzysesyjnym , a mianowicie : 
Zarządzeniem Nr 176/09 Wójta Gminy z dnia 30.10.2009r. W sprawie zmian budŜetu gminy
na 2009 r. oraz ustalenia układu wykonawczego do zmian budŜetu gminy dokonano zmian
poprzez: 
a) zwiększono dochody i wydatki budŜetu gminy związane z realizacją zadań własnych o kwotę 
    112.479 zł z tego:
    - w dziale 801- Oświata i wychowanie o kwotę 132 zł
    - w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza o kwotę 112.347 zł
Zarządzeniem Nr 177/09 Wójta  Gminy  z dnia 30.10.2009r.  W sprawie zmian w budŜecie
gminy na 2009 r. oraz zmian w układzie wykonawczym, dokonano zmian poprzez:
a) zmniejszenie i zwiększenie wydatków budŜetu gminy związanych z realizacją zadań własnych o 
    kwotę 34.555 zł z tego:
    - w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 60 zł
    - w dziale 750 – Administracja publiczna o kwotę 11.930 zł
    - w dziale 852 – Pomoc społeczna o kwotę 22.565 zł

W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji wykonano:

I. WYKONANO:

1. Wykonano budowę sieci wodociągowej w miejscowości Grzędziczki gmina Stargard 
    Szczeciński.
2. Wykonano  awaryjne roboty dekarskie - świetlica  śarowo.
3. Wykonano awaryjnie roboty remontowo budowlane  - świetlica  Krąpiel.
4. Wykonano awaryjne roboty elektryczne  - świetlica Smogolice.
5. Wykonano awaryjne roboty dekarskie – szatnia sportowa w Krąpielu.
6. Wykonano przebudowę świetlicy  wiejskiej w StrzyŜnie .
7. Wykonano montaŜ grzejników  elektrycznych w pomieszczeniu świetlicy w śarowie  I piętro.
8. Wykonano zadanie pn. „Wykonanie nowej wiaty przystankowej (dł. 3,50 m) i montaŜ w 
    miejscowości Grzędzice”.
9. Wykonano zadanie pn. „Remont trzech wiat przystankowych w miejscowości Lipnik”
10. Wykonano zadanie pn. „Remonty cząstkowe dróg asfaltowych na terenie gminy Stargard 
    Szczeciński” w obrębach Krąpiel, Barzkowice, Ulikowo, Grzędzice, Skalin, Wierzchląd, 
    Witkowo.
11. Wykonano zadania pn. „Ustawienie znaków pionowych na drogach w m. Koszewko, Rogowo, 
    Klępino, Skalin, Grzędzice”.
12. Wykonano zadanie pn. „Remont zjazdu z drogi gminnej do remizy straŜackiej w śarowie”
13. Wykonano remont awaryjny przepustu w drodze wewnętrznej (nr dz. 41) obręb Rogowo.
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14. Zaopatrzono w opał niektóre obiektów tj.  Ośrodek Zdrowia w Sownie, Ośrodek Zdrowia w 
    Pęzinie, biblioteka w Skalinie,  była szkoła w Barzkowicach (lok. m.) oraz świetlica w Pęzinie.

Ponadto:

1. Wydano  zgodę  oraz  decyzję na  zajęcie  pasów  drogowych  dróg  wewnętrznych i dróg 
    gminnych,  a  takŜe na  umieszczenie  urządzeń  infrastruktury  technicznej  w  pasach 
    drogowych dróg wewnętrznych i dróg gminnych.
2. WyraŜono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych:
    - przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 1 szt.,
    - odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3 szt.,
    - zjazdów na tereny działek budowlanych – 1 szt.,

II. POSTĘPOWANIE PRZETARGOWE:

1. Zakończono podpisaniem umowy realizacyjnej postępowania o udzielenie, w trybie przetargu 
    nieograniczonego, zamówienia publicznego na przebudowę świetlicy wiejskiej w Strachocinie,   
    cena  za wykonanie robót 397 716,78 zł. 
2. Zakończono podpisaniem umowy realizacyjnej, w trybie przetargu nieograniczonego, 
    zamówienia publicznego na: Budowę sieci wodociągowej zlokalizowanej na dz. nr geod. 214 w 
    Małkocinie oraz na dz. nr geod. 306/1, 313, 316 w obr. Warchlino, gm. Stargard Szczeciński 
    wraz 
    z wykonaniem instalacji zewnętrznej na dz. nr geod. 320/5, 339/2, 339/4, 340, 341, 675/4, 688 
    połoŜonych w obr. Warchlino gm. Stargard Szczeciński, cena  za wykonanie robót 519 830,24 zł.
3. Przeprowadzono postępowanie o udzielenie w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia 
    zmówienia publicznego na przebudowę świetlicy w Golinie wraz z zagospodarowaniem terenu, 
    złoŜono  7 ofert  zaoferowane ceny: cena najniŜsza 222 894,33 cena najwyŜsza 321 144,58.  
    Postępowanie jest w fazie badania ofert.  
4. Zakończono postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w trybie bezprzetargowym, na 
    wykonywanie nadzoru inwestorskiego nad przebudową świetlicy wiejskiej w Strachocinie, cena 
    za wykonanie usługi 11 732,64 zł.
5. Zakończono postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w trybie bezprzetargowym, na 
    wykonywanie nadzoru inwestorskiego nad Budowę sieci wodociągowej zlokalizowanej na dz. nr 
    geod. 214 w Małkocinie oraz na dz. nr geod. 306/1, 313, 316 w obr. Warchlino, gm. Stargard 
    Szczeciński wraz z wykonaniem instalacji zewnętrznej na dz. nr geod. 320/5, 339/2, 339/4, 340, 
    341, 675/4, 688 połoŜonych w obr. Warchlino gm. Stargard Szczeciński, cena za wykonanie 
    usługi 15 845,83 zł. 

W Referacie Planowania Przestrzennego:

I. WYKONANO

1. Wydano:
    - 34 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu,    
    - 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,       
    - 9 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
      zagospodarowania przestrzennego lub Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
      przestrzennego gminy Stargard Szczeciński, 
    - 3 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości
      z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,



- 9 - 

    - 5 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego,
    - 25 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
      przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
      gminy Stargard Szczeciński,

II. ZADANIA W TRAKCIE WYKONYWANIA:

1. Prowadzenie procedur planistycznych dotyczących:
    1) zmian Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
      dla obszarów połoŜonych w obrębach geodezyjnych StrzyŜno i Kurcewo, Krąpiel, Grabowo, 
      Małkocin i Klępino pod lokalizację elektrowni wiatrowych oraz w obrębie StrzyŜno – działka 
      nr 42/1 w zakresie wprowadzenia na działkę funkcji zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, 
      zabudowy usługowej, usług handlu wielko-powierzchniowego i stacji paliw, funkcji 
      produkcyjnych oraz przemysłu eksploatacyjnego, 
      - podanie do publicznej wiadomości informacji o przystąpieniu do  przeprowadzenia strategicznej 
        oceny oddziaływania na środowisko i do opracowania prognozy oddziaływania na środowisko 
        zmiany Studium w obrębach StrzyŜno i Krąpiel; termin do składania uwag i wniosków upływa w
        dniu 27 listopada br., 
    2) opracowania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
        elementarnych połoŜonych w miejscowościach: Koszewko, Koszewo, Sowno, Witkowo Drugie, 
        Skalin, Grzędzice, Lipnik,
      - przekazanie do uzgadniania i opiniowania projektu miejscowego planu zagospodarowania 
        przestrzennego obejmującego obszar w obrębie Sowno (działki nrnr 89/3, 89/4, 90, 91, 92 i 93),

W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
I. WYKONANO

1. Umową dzierŜawy z dnia 02.11.2009 r. Gmina Stargard Szczeciński wydzierŜawiła od 
    Nadleśnictwa Kliniska działkę oznaczoną numerem 397/13 o pow. 0,1726 ha, połoŜonej 
    w obrębie Strumiany, dla potrzeb utworzenia placu zabaw dla dzieci. Stawka czynszu 
    miesięcznego 150,00 zł (brutto).
2. Przygotowano i opublikowano ogłoszenie o sprzedaŜy w drodze rokowań nieruchomości 
    oznaczonej numerem działki 90 o pow. 0,22 ha, obręb Sowno. Nieruchomość nie została 
    sprzedana po przeprowadzeniu dwóch przetargów i rokowań. Cena minimalna została ustalona 
    na kwotę netto 75 000,00 zł. 
3. Przygotowano i opublikowano ogłoszenie o sprzedaŜy w drodze rokowań nieruchomości 
    oznaczonej numerem działki 305/2 o pow. 0,1693 ha, obręb Sowno. Nieruchomość nie została 
    sprzedana po przeprowadzeniu dwóch przetargów i rokowań. Cena minimalna została ustalona 
    na kwotę netto 75 000,00 zł. 
4. Zgodnie z Zarządzeniem Wójta Nr 7/09 z dnia 20 stycznia 2009 r. w sprawie gospodarowania 
    środkami publicznymi o wartości szacunkowej nieprzekraczającej równowartości kwoty 14 000 
    euro w Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński, przeprowadzono postępowanie w sprawie 
    udzielenia zamówienia na wykonanie prac:
    - oszacowania wartości nieruchomości, zapytanie z dnia 22.10.2009 r., zakres zapytania – 17 
      nieruchomości. 
    W dniu 02.11.2009 r. dokonano wyboru wykonawcy zleconych prac. Najkorzystniejsza oferta 
    została złoŜona przez Biuro wyceny Nieruchomości „DOM-MECH” Katarzyna Korbutowicz z/s.
    Stargard Szczeciński, ul. Piłsudskiego 87d/6, – cena 7 238,26 zł. Umowa została zawarta w dniu 
    16.11.2009 r.
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5. W dniu 09.11.2009 r. zawarto umowę zlecenia na wykonanie prac geodezyjnych polegających na
    podziale nieruchomości połoŜonych w obrębie Klępino, celem wydzielenia terenu stanowiącego 
    drogę (symbol 03 KD), zgodnie z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania 
    przestrzennego. Umowa zawarta z Usługi Geodezyjno-Kartograficzne Krzysztof Pankiewicz  
    z siedzibą Stargard Szczeciński, ul. J. Lechonia 9b/5 – kwota 6 344,00 zł.
6. W dniu 09.11.2009 r. zawarto umowę zlecenia na wykonanie prac geodezyjnych polegających na
    sporządzeniu weryfikacji danych ewidencyjnych dotyczących uŜytków w działce oznaczonej 
    numerem 90, obręb Sowno. Umowa zawarta z Usługi Geodezyjno-Kartograficzne Krzysztof 
    Pankiewicz  z siedzibą Stargard Szczeciński, ul. J. Lechonia 9b/5 – kwota 671,00 zł.
7. Wydano osiem decyzji ustalających opłatę adiacencką z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
    w związku z jej podziałem, dla:
    - Pana Pawła Harabasz na kwotę 1 937,00 zł; podział działki oznaczonej nr 334 o pow. 0,39 ha 
      połoŜonej w obrębie Klępino,
    - Pana Krzysztofa Owczarek na kwotę 790,00 zł; podział działki oznaczonej nr 330 o pow. 0,35 
      ha połoŜonej w obrębie Klępino,
    - Pani Anety Kiewra i Pana Jana Kiewra na kwotę 1 143,00 zł; podział działki oznaczonej nr 283 
      o pow. 0,62 ha połoŜonej w obrębie Grzędzice,
    - Państwa Agnieszki i Jacka Świąder i Państwa Małgorzaty i Benedykta Chłap na kwotę 1  
      364,00zł; podział działki oznaczonej nr 152/8 o pow. 0,22 ha połoŜonej w obrębie Grzędzice,
    - Państwa Zofii i Kazimierza Wenerskich na kwotę 1 016,50 zł; podział działki oznaczonej nr 
      88/2 o pow. 0,51 ha połoŜonej w obrębie Grabowo,
    - Pana Józefa Skoncej na kwotę 1 014,00 zł; podział działki oznaczonej nr 54 o pow. 0,6964 ha 
      połoŜonej w obrębie Strachocin,
    - Państwa Agnieszki i Grzegorza Wasiuczyńskich na kwotę 3 774,50 zł; podział działki 
      oznaczonej nr 361/4 o pow. 2,3866 ha połoŜonej w obrębie Grzędzice,
    - Pani Lucyny Ławniczak na kwotę 7 937,40 zł; podział działki oznaczonej nr 435 o pow. 1,47 ha
      połoŜonej w obrębie Strachocin.
8. Wydano zezwolenia na usunięcie drzew- 13 szt.
9. Wystawiono 7 zaświadczeń o prowadzeniu i wielkości gospodarstw rolnych, połoŜonych na 
    terenie gminy w obrębach: Grabowo, Kiczarowo, Skalin, Sowno i Strachocin.
10. Zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego 
    poświadczono 1 oświadczenie o powierzchni uŜytków rolnych, 2 oświadczenia o osobistym 
    prowadzeniu gospodarstwa rolnego oraz 1 oświadczenie o posiadaniu praktycznych kwalifikacji 
    rolniczych.
11. Decyzją GNR. 72247 – 6/09 z dnia 12.11.2009 r. przekształcono prawo uŜytkowania 
    wieczystego nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 44/6, połoŜonej w obrębie 
    Klępino, przysługujące Danucie i Tadeuszowi małŜonkom Pabich w prawo własności 
    nieruchomości. Opłatę za przekształcenie ustalono w wysokości 874,00 zł z zastosowaniem 90 %
    bonifikaty.
12. W miesiącu październiku 2009 r., wydano ogółem 144 decyzje o zwrocie podatku akcyzowego 
    zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej.
13. Wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn.” Budowa 
    kanalizacji sanitarnej w Grzędzicach”, gmina Stargard Szczeciński.
Wójt brał udział w spotkaniach, uroczystościach, takich jak:
24.10.2009 – Jubileusz Parafii Pęzino
27.10.2009 – Walne Zgromadzenie WIR
28.10.2009 – podpisanie umowy „Moje gimnazjum - moja szansa”
30.10.2009 – spotkanie w Szczecinie z minister  Bieńkowską
02.11.2009 – spotkanie Stowarzyszenia Rybackiego „SIEJA” w Marianowie
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04.11.2009 -  zebranie w Skalinie (WZ Goleniów)
05.11.2009 – szkolenie o odpadach – Maciejewo
06-07.11.2009 - konwent wójtów i burmistrzów
10.11.2009 – spotkanie sołtysów
11.11.2009 – Święto Niepodległości
17.11.2009 – spotkanie inauguracyjne „Moje gimnazjum- moja szansa” UW Szczecin
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili .
Ad.18 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski poinformował ,Ŝe zwyczajowo uczestniczył w
pracach związanych z przygotowaniem obrad sesji , uczestniczył w części posiedzenia komisji
rewizyjnej w dniu 18.11.2009 r. 
Ponadto w dniu 10 listopada 2009 r.   uczestniczył w spotkaniu z sołtysami  na którym jak
powiedział przewodniczący  poprosił sołtysów , aby o szeregu spraw rozmawiali z radnymi  swoich
okręgów wyborczych , a niektóre sprawy moŜna by było załatwić inaczej , wcześniej zgłosić je  do
wójta.  
Ad.19
Interpelacje nie zostały zgłoszone . 
Ad.20 
Radna Gabriela Czwertlik – zgłosiła sprawę dotyczącą podłączeń osób nowo budujących się do
kanalizacji w okolicy szkoły  , czy będzie pomoc gminy .
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe w tej sprawie obowiązuje uchwała rady , która mówi o
dofinansowaniu , a  jest problem bo prawdopodobnie będzie musiała być przepompownia .
Radny Edward Lutyński – zapytał się Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady czy radni dostaną
projekt budŜetu gminy na rok 2010 .
Wójt Gminy – wyjaśniając opóźnienie  poprosił radnych o wyrozumiałość ,bo jest projekt budŜetu
w trakcie przepisywania .
Opóźnienie wynika  jak uzasadniał wójt gminy m.in  z udziału skarbnik w pracach nad wnioskiem
do Funduszu Spójności , trwającej  kontroli RIO . Po przepisaniu projekt zostanie przekazany
radnym  .
Przewodniczący Rady Gminy – powiedział ,Ŝe jest to po raz pierwszy takie opóźnienie i poprosił
radnych o wyrozumiałość .
Radna Kornet Renata – przypomniała o udostępnieniu dla Stowarzyszenia , które się zawiązuje w
Sownie pomieszczenia w budynku po byłym ośrodku zdrowia .
Sekretarz Gminy wróciła ponownie do sprawy wizerunku herbu gminy i flagi . 
Radni po dokonanych poprawkach  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony  projekt Herbu Gminy
Stargard Szczeciński  , natomiast odnośnie projektu I i II flagi gminy  ,to  większość opowiedziało
się za projektem I – proponując zmianę tak, aby był pierwszy kolor  niebieski w środku herb i kolor
zielony , herb umiejscowiony  dalej w kierunku  końca flagi , aby  nie na środku flagi .  
Ad.22
Przewodniczący Rady Gminy podał termin zwołania następnej sesji , terminy posiedzeń komisji z
tematami wynikającymi z planu pracy rady , a mianowicie: 
- XXXIII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się w dniu 29 stycznia 2009 r.       
  godz. 10 00

- komisja rewizyjna dnia 7 grudnia 2009 r. o godz. 800   z tematami : 
  1.Sprawozdanie Wójta z wykorzystania środków unijnych w 2009 roku – opinia komisji na sesję ,
  2.Kontrola realizacji inwestycji zakończonych w 2008 i trwających w 2009 roku w oparciu o 
     kryteria legalności , celowości , gospodarności , rzetelności i terminowości,

– komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 8 grudnia 2009 r. o godz. 1000  z tematami :
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  1.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w roku
     2009 – opinia komisji na sesję  
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu  dnia 9 grudnia 2009 r. o godz. 8 00  
   z tematem :
   1.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego – opinia komisji 
   2.Opinia komisji do projektu budŜetu  gminy na rok 2010 .
Wszystkie komisje zajmą się analizą projektu budŜetu gminy  na 2010 rok wydając opinie . 
Ponadto przewodniczący rady poinformował ,Ŝe przewodniczący komisji przygotują  sprawozdanie
z działalności komisji za rok 2009 . 
Ad.23
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski
podziękował wszystkim za udział i o godz. 12 40 zamknął obrady XXXII sesji Rady Gminy Stargard
Szczeciński .

Protokołowała :                                                                               Przewodniczył : 
Z. Stoczkowska                                                                     Przewodniczący Rady Gminy
Data sporządzenia :                                                                      Jerzy Wojciechowski 
2009.11.20                                                                               2009. …........................ 


